



## خبر صحفی

# ملاحة وقطر ستيل توقعان اتفاقية لمدة خمس سنوات لتوفير خدمات الشحن والتفريغ التي تسهل الوصول العالمي لمنتجات قطر ستيل

الدوحة، قطر، 18 يوليو 2024 – وقعت شركة الملاحة القطرية شمع ق. ("ملاحة")، المزود الرائد للحلول البحرية واللوجستية، وقطر ستيل، الشركة الرائدة في صناعة الحديد والصلب في قطر، اليوم اتفاقية مدتها خمس سنوات لتقديم خدمات الشحن والتفريغ التي من شأنها تسهيل استيراد وتصدير المنتجات التي تصنعها قطر ستيل.

ووفقا للاتفاقية، ستوفر ملاحة لشركة قطر ستيل خدمات لوجستية ورفع شاملة، بما في ذلك المقطورات والرافعات الشوكية، بالإضافة إلى القوى العاملة لتنفيذ المهام في رصيف قطر ستيل الواقع في مدينة مسيعيد الصناعية بكفاءة و فعالية.

تعليقاً على الاتفاقية، قال الرئيس التنفيذي لشركة ملاحة، فهد بن سعد القحطاني: "نحن سعداء بتوقيع هذه الاتفاقية مع قطر ستيل. ونؤكد أن هذه الشراكة الاستراتيجية تجسد حرص ملاحة على دعم المشاريع الوطنية الرائدة، ومساهمتها الفاعلة في تنمية الاقتصاد الوطني ونهضة دولة قطر. يتمتع مركز التميز للخدمات اللوجستية في ملاحة بسجل حافل من متانة سلسلة التوريد، ونحن متحمسون لتقديم الخدمات المطلوبة لقطر ستيل، بما في ذلك استيراد وتصدير المنتجات لضمان عمليات سلسة وموثوقة".

بناءً على بنود الاتفاقية الجديدة، ستستفيد شركة ملاحة من حلولها اللوجستية الشاملة لتقديم خدمات الشحن والتفريغ لصادرات وواردات منتجات قطر ستيل، بما في ذلك قضبان حديد التسليح وبلاطات الحديد ولفائف الاسلاك. وستشمل خدمات ملاحة توفير المقطورات، والرافعات الشوكية، والعمالة الماهرة، مما يسهل تسليم منتجات قطر ستيل في الوقت المناسب إلى وجهات حول العالم.

من جهته، قال السيد عبد الرحمن علي العبد الله، الرئيس التنفيذي والمدير العام لشركة قطر ستيل: "نحن سعداء بتوقيع هذه الاتفاقية مع شركة ملاحة. تمثل هذه الشراكة الاستراتيجية خطوة هامة نحو تحسين عملياتنا في الاستيراد والتصدير. نهدف إلى العمل معا لتحقيق كفاءة ومرونة أكبر في سلسلة التوريد العالمية لدينا. ويتماشى هذا بشكل مثالي مع استراتيجية عملنا في توسيع نطاقنا في الأسواق الدولية، مما يسهم في نمو اقتصاد دولة قطر وتعزيز التزامنا بتقديم قيمة استثنائية لعملائنا في جميع أنحاء العالم."

ستسهم هذه الاتفاقية التي تم توقيعها بين ملاحة وشركة قطر ستيل بشكل إيجابي في تعزيز صناعات الحديد والصلب المحلية، مما يوسع فرص التصدير ويزيد من قابلية التسويق على نطاق واسع لدعم الصناعات الأساسية وقطاع التصنيع المحلى.

# انتهى

نبذة عن "ملاحة": تأسست ملاحة في يوليو من العام 1957 كأول شركة ذات مساهمة عامة مسجلة بقطر بسجل تجاري يحمل الرقم (1).

تمتلك ملاحة وتشغّل عدداً كبيراً من أساطيل السفن البحرية المختلفة التي تتولى عمليات نقل النفط والغاز، والمنتجات البترولية، والحاويات.





وتعمل ملاحة أيضا في مجال تقديم الخدمات اللوجستية، وخدمات الوكالات التجارية، وخدمات الشحن، وإدارة المستودعات.

وتمتلك ملاحة حوض لصيانة وإصلاح السفن، ولديها استثمارات كبيرة في المجال العقاري، واستثمارات تسويقية مهمة لرؤوس الأموال وإدارة الموانئ.

إن الكيان القانوني للشركة والمدرج في بورصة قطر، هو "شركة الملاحة القطرية ش.م.ع.ق" (QNNS).

للمزيد من المعلومات عن الشركة، الرجاء زيارة موقعنا على www.milaha.com

لمزيد من التفاصيل، الرجاء الاتصال بإدارة الاتصال المؤسسي:

+974 4494 9624 Fax: +974 4483 3244 هاتف:

البريد الإلكتروني: CorporateComms@milaha.com

# نبذة عن "قطر ستيل":

تأسست شركة قطر ستيل في عام 1974 وهي إحدى شركات إنتاج الحديد والصلب الرائدة في الشرق الأوسط وبصفتها أول مصنع متكامل للصلب في الخليج، تنتج قطر ستيل مجموعة واسعة من منتجات الحديد والصلب بما في ذلك الحديد الاسفنجي(DRI) والحديد التسليح التي تلبي احتياجات الأسفنجي(DRI) والمحلية والدولية .نحن ملتزمون بتوفير منتجات وخدمات عالية الجودة لعملائنا في جميع أنحاء العالم.

تلعب شركة قطر ستيل دورًا رئيسيًا في القطاع الصناعي القطري من خلال دعم تنوع الاقتصاد وتطوير البنية التحتية مع الحفاظ على معايير عالية للجودة والاستدامة والمسؤولية البيئية.

لمزيد من المعلومات، يرجى الاتصال ب:

العلاقات العامة والاتصال هاتف 4576694 4 4576+ : البريد الإلكتروني: pro@gatarsteel.com.ga





### **Press Release**

# Milaha and Qatar Steel sign a 5-year stevedoring services agreement to help facilitate the global reach of Qatar's steel products

**Doha, Qatar, 18 July 2024 -** Qatar Navigation Q.P.S.C. ("Milaha"), the industry-leading provider of maritime and logistics solutions, and Qatar Steel, the leading steel-making company in Qatar, today signed a 5-year agreement to provide stevedore services that will facilitate importing and exporting the products manufactured by Qatar Steel.

According to the agreement, Milaha will provide Qatar Steel with complete logistic and lifting services, including trailers and forklifts, in addition to manpower to execute tasks efficiently and effectively at Qatar Steel's berth located at Mesaieed Industrial City (MIC).

## Commenting on the agreement, Milaha's GCEO, Fahad Bin Saad Al-Qahtani, said:

"We are thrilled to sign this agreement with Qatar Steel. This agreement reflects Milaha's commitment to support national projects, particularly those contributing to the national economy and Qatar's development. Milaha Logistics Centre of Excellence has a proven track record of supply chain robustness and excited to provide Qatar Steel with the required stevedore services, including the importing and exporting of products to ensure smooth and reliable operations."

Under the terms of the new agreement, Milaha will leverage its extensive logistics solutions to deliver stevedoring services for the export and import of Qatar Steel's products, including rebars, billets, and coils. Milaha's services will include the provision of trailers, forklifts, and skilled manpower, facilitating the timely delivery of Qatar Steel products to destinations worldwide.

# On his part, Qatar Steel Managing Director and CEO, Abdulrahman Ali Al-Abdulla, said:

"We are pleased to sign this agreement with Milaha. This strategic partnership marks a significant step forward in optimising our import and export operations. We aim to work together to achieve greater efficiency and agility in our global supply chain. This aligns perfectly with our business strategy of expanding our reach into international markets, ultimately contributing to Qatar's economic growth and solidifying our commitment to delivering exceptional value to our customers worldwide."

The agreement signed between Milaha and Qatar Steel will positively promote local steel industries, widening export opportunities and increasing marketing scalability in support of core industries and the local manufacturing sector.

END
-----





#### **About Milaha:**

The company was established in July 1957 as the first public shareholding company registered in Qatar and holds commercial registration no. 1. Milaha's current activities include marine transportation gas, petroleum products, and containers; offshore support services; port management and operations; logistics services; shipyard; trading agencies; real estate investments; and asset management.

The legal entity, Qatar Navigation Q.P.S.C. (QNNS), is publicly listed on the Qatar Exchange. For further details please visit the company's website www.milaha.com

## For additional information, please contact:

### **Corporate Communications**

Tel: +974 4494 9624; Fax: +974 4483 3244

Email: CorporateComms@milaha.com

### **About Qatar Steel:**

Qatar Steel was established in 1974 and is one of the leading steel producers in the Middle East. As the first integrated steel plant in the Gulf, Qatar Steel manufactures a range of steel products including Direct Reduced Iron (DRI), Hot Briquetted Iron (HBI), Steel Billets and Steel Rebars catering to both domestic and international markets. We are committed to providing high quality products and services to our customers around the world. Qatar Steel plays a pivotal role in Qatar's industrial sector by supporting economic diversification and infrastructure development while maintaining high standards of quality, sustainability and environmental responsibility.

### For additional information, please contact:

### **Public Relations and Communication**

Tel: +974 4457 6694

Email: pro@gatarsteel.com.ga